
     

Utlåtande 2008:147 RVIII (Dnr 449-159/2001) 

 

 

Anläggning av sandstrand/badplats vid Magelungens ut-

lopp i Farsta strand 
Motion av Juan Carlos Cebrián (s) (2001:15) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2001:15) av Juan Carlos Cebrián (s) anses besvarad med vad som 

anförs i detta utlåtande. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Juan Carlos Cebrián (s) har lämnat in en motion (2001:15) om anläggning av 

en sandstrand/badplats vid Magelungens utlopp i Farsta strand. I motionen 

skriver Juan Carlos Cebrián att en badplats kompletterad med handikappan-

passad brygga är efterfrågad av föreningslivet och skulle vara en bra tillgäng-

lighetsåtgärd. 

 

Beredning 

 

Motionen har remitterats till idrottsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden 

samt Farsta stadsdelsnämnd. 

Idrottsnämnden anser att ett bad på den föreslagna platsen skulle skada vik-

tiga ekologiska förhållanden. Däremot anser nämnden gärna att det med beak-

tande av stadsbyggnadskontorets rapport om särskilt känsliga områden skulle 

kunna förläggas ett bad i den nordöstra delen av Magelungen. 



 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att en badplats vid Magelungens ut-

lopp bör prövas vidare men att den föreslagna platsen inte är lämplig för en 

badplats. 

Farsta stadsdelsnämnd anser att ett bad vore ett välkommet tillskott till de 

två bad som finns i dag. Däremot ser nämnden att det finns stora problem med 

den föreslagna platsen. 

 

Mina synpunkter 

 

Stockholm är en stad på vatten. Det gör att vatten är en viktig del i många 

stockholmares vardag. Nu när de varma månaderna ligger framför oss kommer 

många att spendera åtskilliga timmar på någon av stadens badplatser. 

För mig är det viktigt att så många stockholmare som möjligt har bra förut-

sättningar att utnyttja våra sjöar och vikar. En del i det arbetet är den simsats-

ning som påbörjades i år.  

En annan del är att öka tillgängligheten till, och trivseln kring, stadens bad-

platser. Därför har vi gett miljö- och hälsoskyddsnämnden ett uppdrag att ta 

fram en handlingsplan för fler badplatser med bra badvattenkvalitet i Stock-

holms stad. 

Den planen redovisades nyligen. I handlingsplanen finns inte motionärens 

förslag med. Däremot tas ett bad i Fagersjö, strax norr om motionärens förslag, 

upp som möjlig ny plats för ett bad. I planen påtalas risker med vattenkvalite-

ten som noga bör övervägas innan ett bad anläggs där. Det är samma typ av 

anmärkningar som remissinstanserna haft angående denna motion, vilket inte 

är så konstigt med tanke på det korta avståndet mellan platserna. 

Jag anser att handlingsplanen utgör ett bra underlag för kommande beslut 

om nya strandbad i Stockholm och ser fram emot att få vara med om att öka 

stockholmarnas tillgänglighet till vattnet ytterligare. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2001:15) av Juan Carlos Cebrián (s) om anläggning av sand-

strand/badplats vid Magelungens utlopp i Farsta strand 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 



 

Reservation anfördes av borgarråden Carin Jämtin och Roger Mogert (båda 

s), Yvonne Ruwaida (mp) och Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Avslå föredragande borgarrådets förslag till beslut. 

2. Besvara motionen med nedanstående. 

3. Därutöver anföra följande. 

 

Stockholm är en stad som präglas av närheten till vatten. Att kunna bada på centrala 

platser i en miljonstad är verkligen något som måste tas tillvara. Vi anser att staden ska 

satsa på att restaurera alla befintliga bad samt även se över möjligheter till restaurering 

av sjöar där bad i dagsläget inte är möjligt. 

Stadsdelsnämnderna är verksamhetsutövare och ansvarar för strandbaden. Det är 

dock inte rimligt att kostnaderna för att åtgärda och underhålla de befintliga och bli-

vande baden som har sämre badvatten helt ska ligga på respektive stadsdelsnämnd. 

Befintliga och blivande badplatser finns på olika platser i staden och har därför olika 

geografiska förutsättningar för att upprätthålla en god badvattenkvalitet. Om ambitio-

nen är att samtliga bad i Stockholm ska hålla god kvalitet måste respektive stadsdels-

nämnd ha möjlighet till att äska eller få tilldelat tillräckliga medel för att få tillstånd 

och upprätthålla en god badvattenkvalitet. 

Därutöver behöver Miljö- och hälsoskyddsnämnden och Stockholm Vatten AB ha 

tillräckliga anslag för övervakning av föroreningskällorna till vatten, provtagning av 

vattenkvaliteten, förebyggande underhåll för minskade förorenade utsläpp till vatten 

för att bevara en god vattenkvalitet. 

I vissa falla kan det behövas en större investeringsinsats för att restaurera en sjö 

och också möjliggöra bad. Sådana medel fanns under förra mandatperioden, men har 

tyvärr avskaffats av den nuvarande borgerliga majoriteten. 

I arbetet med att skapa nya badplatser är det självklart att en sjö som Magelungen, 

med så många omkringboende och med en lång historia som tillgång för fritid och 

rekreation, finns med och bedöms i enlighet med motionärens intentioner. Den exakta 

platsen måste dock avvägas utifrån rådande förutsättningar hänsyn till sjöstrandens 

naturskyddsvärde, något som också behandlas förtjänstfullt av remissinstanserna.  

 



 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 

kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2001:15) av Juan Carlos Cebrián (s) anses besvarad med vad som 

anförs i detta utlåtande. 

 

 

Stockholm den 11 juni 2008 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Madeleine Sjöstedt 

Anette Otteborn 

 

Reservation anfördes av Carin Jämtin, Tomas Rudin, Roger Mogert och Teres 

Lindberg (alla s), Stefan Nilsson (mp) och Inger Stark (v) med hänvisning till 

reservationen av (s), (mp) och (v) i borgarrådsberedningen. 

 



 

 

ÄRENDET 

 

Juan Carlos Cebrián (s) har lämnat in en motion (2001:15) om anläggning av 

en sandstrand/badplats vid Magelungens utlopp i Farsta strand. I motionen 

skriver Juan Carlos Cebrián att en badplats kompletterad med handikappan-

passad brygga är efterfrågad av föreningslivet och skulle vara en bra tillgäng-

lighetsåtgärd. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till idrottsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden 

och Farsta stadsdelsnämnd. 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 5 juni 2001 att som svar 

på remissen föreslå att motionen anses besvarad. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 9 maj 2001 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Detta ärende har beretts av planeringsavdelningen efter samråd med gatu- och fastig-

hetskontoret. 

Gatu- och fastighetskontoret anser att området bör bevaras i sitt nuvarande skick. 

Det aktuella området har karaktären av naturstrand och Magelungens strand är klassat 

som ett ekologiskt särskilt känsligt område. Enligt svensk miljölag, Miljöbalken 3 kap, 

3 §, ska mark och vattenområde som är särskilt känsliga skyddas från åtgärder som 

kan skada naturmiljön. Enligt lagen ska dessa områden pekas ut på karta. Magelung-

ens strand ingår i den rapport Stockholms stadsbyggnadskontor har tagit fram över 

ekologiskt särskilt känsliga områden i Stockholm. Inom dessa områden ställs särskilda 

krav på tex markanvändning, nyanläggning, skötsel av natur, planering för friluftslivet. 

Nedanför Edö sjukhem mynnar en dagvattenledning ut i Magelungen och den vass 

som växer där fungerar som ett viktigt biologiskt filter. Vassen fångar upp näringsäm-

nen som annars skulle belasta sjön. 

Förvaltningen anser att motionären föreslår en verksamhet som mycket väl skulle 

kunna bli en attraktion och välkommet utflyktsmål för i första hand barnfamiljerna i 

Farsta/Farsta strand med omnejd. Om det vore möjligt med beaktande av stadsbygg-

nadskontorets rapport för särskilt känsliga områden att anlägga ett strandbad, ser för-

valtningen liksom motionären att ett bad i nordöstra delen av Magelungen skulle 

komplettera ett i detta område begränsat fritidsutbud. 



 

 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 

2002 att som svar på remissen överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande samt 

att därutöver anföra 

Vi är inte villiga att avstyrka motionen i detta skede, utan anser att möjlig-

heten att anlägga en badplats vid Magelungens utlopp bör prövas vidare. 

 

Reservation anfördes av Yildiz Kafkas (mp), bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Margareta Olofsson (v) samt Elisabet Lönngren och 

Lilian Falkbäck (båda s), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Anders Lidblom (sp), bilaga 1. 

 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 24 maj 2002 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Förslag till beslut 

1. Avstyrka motionen. 

2. Åberopa förvaltningens tjänsteutlåtande såsom yttrande i ärendet. 

Miljöförvaltningen anser att den nu föreslagna platsen inte är lämplig ur ekologisk 

synpunkt för anläggande av en ny badplats. De kringarrangemang som en ny badplats 

kräver kommer, i detta känsliga läge, ytterligare att inverka negativt på naturmiljön vid 

Farsta strand. 

Sammantaget kommer den föreslagna badplatsen i tydlig konflikt med naturvårds-

intresset. Den aktuella stranden innehåller både ovanliga biotoper och skyddsvärda 

arter och motionen bör därför avstyrkas. 

Samråd i detta ärende har skett med ekolog på Plan- och miljöavdelningen. 

 

Farsta stadsdelsnämnd 

 

Farsta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 22 maj 2001 att 

som svar på remissen överlämna stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Farsta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 6 april 2001 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 



 

 

 

Inom Farsta stadsdelsområde har vi i dag två officiella badplatser. Hökarängsbadet och 

Farsta strandbad. Förvaltningens erfarenhet är att dessa badplatser är mycket välbesök-

ta under sommaren. Många av besökarna kommer till badplatserna med bil. 

En badplats bör utformas enligt en basstandard när det gäller anläggningar kring 

badet. Det bör finnas byggnader för ombyte av kläder, toalett, dusch och parkerings-

platser som inte ligger alltför långt från badet. Förutsättningarna för dessa kringan-

läggningar på den aktuella platsen är små. Inte minst för en parkeringsplats. Enligt 

stadsbyggnadskontorets rapport om Stockholms ekologiska känslighet är Magelungens 

stränder dessutom klassade som särskilt känsliga. 

Det stora antalet besökare vid badplatserna ställer höga krav på driften. De bad-

platser som finns inom området i dag kostar 360 tkr/år (180 tkr/sy) att sköta. Därtill 

kommer kostnader för underhåll. 

En röjning av vegetation i vattnet för att säkerställa redan befintlig badmöjlighet 

bör kunna utföras utan att den ekologiskt känsliga miljön påverkas i nämnvärd omfatt-

ning. 

Med anledning av vad som anförts ovan föreslår förvaltningen att nämnden avslår 

motionen och att förvaltningen tillsammans med Stockholm vatten utreder möjlighe-

terna till röjning av vegetation i vattnet. 



 

 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 

Reservation anfördes av Yildiz Kafkas (mp) till förmån för eget yrkande enligt 

följande  

 

1. Avstyrka motionen. 

2. åberopa förvaltningens tjänsteutlåtande såsom yttrande i ärendet. 

 

Reservation anfördes av Margareta Olofsson (v) samt Elisabet Lönngren och 

Lilian Falkbäck (båda s), till förmån för eget yrkande enligt följande  

 

1. I huvudsak åberopa förvaltningens tjänsteutlåtande såsom yttrande i ärendet. 

2. samt därutöver anföra 

Ett strandbad eller badplats skulle vara positivt för det kringliggande områdets ut-

veckling och stärka möjligheterna till rekreation och friluftsliv. Dessutom skulle an-

läggandet av en badplats ytterligare belysa behovet av och därmed skynda på nödvän-

diga förbättringar av vattenkvaliteten i Magelungen. När nu den av motionären före-

slagna placeringen visat sig vara mindre lämplig, bör de berörda förvaltningarna få i 

uppdrag att utreda alternativa lokaliseringar för ett bad av den typ motionären efterfrå-

gar. Förutsättningarna för att tillskapa en badplats i mindre skala på den föreslagna 

platsen, utan parkeringsplatser och med mindre kringarrangemang, bör också utredas. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Anders Lidblom (sp) enligt följande 

 

Badet är tänkt att ligga i en vik där vattenomsättningen kan antas vara mindre bra. 

Vattenkvaliteten redovisas inte i ärendet som därför bör återremitteras för komplette-

ring med avseende på detta, fysiska förutsättningar i övrigt tex bottenförhållanden och 

möjlighet att ordna toalettfrågan och andra sanitära frågor. 

 

 



 

 

Bilaga 2 

 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2001:15 

  

  

2001:15 Motion av Juan Carlos Cebrián (s) om anläggning av 

sandstrand/badplats vid Magelungens utlopp i Farsta 

strand 
 

 

Magelungens utlopp sker över en fin sandstrand som på 50-talet var en allmän 

badplats för Södertorns villastad. I anslutning till detta ligger det som i allmän 

mun kallas för ”badberget” och som är en viktig plats för fritidslivet i Farsta 

strand. Om detta område skulle rensas från vildvuxen vegetation i form av vass 

och flytbladsväxlighet, skulle det kunna bli en badplats med mycket lång 

strand. Det skulle kunna bestå av såväl långgrund sandstrand som bitvis brant 

klippstrand där hopptorn kunde byggas. 

 Genom närheten till tunnelbane- och pendeltågstationen i Farsta strand 

skulle en sådan badplats också kunna användas av många stockholmare boen-

de i närliggande stadsdelar. 

 Föreningslivet i Farsta strand har länge krävt en badstrand med en handi-

kappanpassad badbrygga bakom Edö sjukhem. Detta är en prioriterad satsning 

av Stadsdelsnämnden i Farsta när det gäller tillgänglighetsåtgärder för stadsde-

len Farsta strand.  

 Med hänvisning till ovanstående föreslår jag kommunfullmäktige besluta    

att 

1. ge Gatu- och fastighetsnämnden i uppdrag att projektera och att anlägga 

en bad/sandstrand vid Magelungens utlopp i Farsta Strand 



 

 

2. vid den delen av bad/sandstrand bakom Edö sjukhem byggs en handi-

kappanpassad badbrygga i enlighet med Stadsdelsnämnden och Före-

ningslivet i Farsta strands önskemål. 

 

Stockholm den 5 februari 2001 

 

Juan Carlos Cebrián 


